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Ešte tento pondelok 30. no-
vembra platilo napríklad 
aj toto nariadenie, citujem: 
„Do odvolania sa všetkým 
fyzickým osobám, fyzickým 
osobám – podnikateľom 
a právnickým osobám 
zakazuje usporadúvať 
hromadné podujatia špor-
tovej, kultúrnej, zábavnej, 
spoločenskej či inej povahy 
v jednom okamihu v počte 
nad 6 osôb. Hromadné 
podujatia jednorazovej 
povahy trvajúce najviac 
48 hodín sa budú môcť konať 
v počte nad 6 osôb v jednom 
okamihu iba za predpokladu, 
že všetci účastníci budú v čase 
hromadného podujatia dispo-
novať negatívnym výsledkom 
RT-PCR alebo antigénového 
testu nie starším ako 12 hodín 
a budú ohlásené na miestne 
príslušnom regionálnom 
úrade verejného zdravotníc-
tva najneskôr 48 hodín pred 
jeho začiatkom, pričom je 
potrebné uviesť presný čas 
a miesto konania...“ 
Ak s týmto nariadením 
do sviatkov nič vláda neurobí, 
väčšie rodiny sa za sviatočný 
stôl ani nemôžu posadiť. 
Pochybujem, že 12 hodín 
pred  ianocami stihnú odber-
né miesta otestovať všetkých 
ľudí z väčších rodín. (Žeby vy-
mysleli nejakú svadbu alebo 
krst? Na tieto obrady sa totiž 
zákaz zhromažďovania 
nevzťahuje.) Alebo sa stanú 
väčšie rodiny „neposlušnými“ 
občanmi a nebudú dodržia-
vať nariadenia?
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Zastupiteľstvo o výsledkoch obchodno verejnej súťaže 
k predaju časti pozemkov v Priemyselnom parku Horné Naštice

Prvá svieca 
na adventnom venci

Tak ako v našich domácnostiach, aj na veľkom mestskom 
adventnom venci pred radnicou už svieti prvá adventná svieca. 
A zažiarila aj v činorodom priestore Ži:va, odkiaľ sme mohli 
a stále môžeme na BTV a internete sledovať stretnutie troch 
umelcov s moderátorkou Luciou Bielikovou, ktoré organizo-
valo Mestské kultúrne stredisko. Pozvanie na prvé adventné 
posedenie prijali bánovskí výtvarníci Dáša Ďurišová a Jakub 
Lipták, ale aj galeristka a tvorivá duša Viera Žáková. Viac 
v budúcom vydaní novín...  Foto: Ži:va

ZŠ Školská 
s certifikátom 
a vlajkou  
Zelenej školy

Maturanti musia 
na svoju stužkovú 
ešte počkať

Rokovanie mestského 
zastupiteľstva sa uskutočnilo 
25. novembra v  Kultúrnom 
dome v  Dolných Ozorov-
ciach za účasti 15 poslancov, 

bez prítomnosti primátorky 
a prednostu, ktorí sú práce-
neschopní. Rokovanie zastu-
piteľstva viedla   zástupkyňa 
primátorky Mária Hajšová.

Kým sa dostaneme 
k  uzneseniam o  výsledku 
obchodno verejnej súťaže 
k predaju pozemkov v prie-
myselnom parku Horné Na-

štice, treba vysvetliť, že k tejto 
problematike sa uskutočnilo 
mestské zastupiteľstvo ešte 
20. októbra 2020 za  účasti 
len 13 poslancov. (Rokova-

nie mestského zastupiteľstva 
muselo byť zo strany vede-
nia mesta, z dôvodu štyroch 
pozitívne testovaných za-
mestnancov mesta, na  od-
porúčanie RUVZ v  Tren-
číne odložené.) Vzhľadom 
na skutočnosť, že poslanci aj 
napriek uvedenému chceli 
rokovať o podmienkach VOS 
k  predaju pozemkov, tak sa 
zišli a  samostatne  rokovali 
bez vedenia mesta a aj ostat-
ných zamestnancov mesta. 
Spolu na rokovaní bolo prí-
tomných 13 poslancov z cel-
kového počtu 19. (Redakcia 
Bánovských novín pozvaná 
nebola.) Na  tomto rokovaní 
20. októbra podal poslanec 

Minulotýždňové zasadanie Mestského zastupiteľstva v Bánovciach nad Bebravou, odložené z 28. októbra, malo 
smutný úvod. Minútou ticha si vedenie mesta uctilo svojho dlhoročného kolegu, služobne najstaršieho poslanca 

Milana Igaza a predsedu výboru mestskej časti Biskupice, ktorý prehral boj so zákernou chorobou... 

Pokračovanie na 3. strane >>

Zapojte sa 
do Mikulášskej 

súťaže!

Viac na 8. strane
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Možnosťou predaja po-
zemkov v  priemyselnom 
parku Horné Naštice sme sa 
spolu s poslancami mestské-
ho zastupiteľstva začali zao-
berať v mesiaci august 2019. 
Vzhľadom na  skutočnosť, 
že najtransparentnejším 
spôsobom nakladania s ma-
jetkom mesta je obchodno 
verejná súťaž, zvolili sme ta-
kýto spôsob prípravy preda-
ja pozemkov.

V zmysle platných práv-
nych noriem bolo potrebné 
pripraviť najskôr podmien-
ky obchodno verejnej súťa-
že (OVS). V rámci prípravy 
týchto podmienok sme po-
zemky určené na predaj spo-
lu 16 ha rozčlenili geomet-
rickými plánmi na  6 častí, 
aby sa mali možnosť do OVS 
zapojiť aj menší podnikate-
lia v meste, ktorí kontakto-
vali mesto alebo poslancov 
mestského zastupiteľstva vo 
veci, že zvažujú možnosť 
kúpy pozemkov v tejto čas-
ti mesta za účelom výkonu 
svojej existujúcej podnika-
teľskej činnosti. Súčasťou 
prípravy OVS bolo aj zna-
lecké ocenenie pozemkov, 
teda stanovenie minimálnej 
ceny na  predaj pozemkov, 
ktoré tvorili predmet súťaže. 
Minimálna cena za  predaj 
pozemkov bola stanovená 
sumou 14,82 eur/m2. Ide 
prevažne o   ornú pôdu bez 
inžinierskych sietí.

Podmienky OVS boli 
v rámci ich prípravy a pred 
schvaľovaním dvakrát stiah-
nuté z rokovania mestského 
zastupiteľstva na  dopraco-

vanie. Určite je potrebné 
povedať, že na príprave pod-
mienok obchodno verejnej 
súťaže majú najväčšiu zá-
sluhu členovia Komisie pre 
správu majetku mesta pri 
mestskom zastupiteľstve, 
ktorí venovali tejto proble-
matike skutočne veľa času 
a podmienky nastavili pre-
hľadne a transparentne.

Následne boli pod-
mienky OVS jednohlasne 
schválené na rokovaní mest-
ského zastupiteľstva dňa 
17. júna 2020.

Všetci záujemcovia, 
ktorí zvažovali kúpu po-
zemkov, mohli svoje súťaž-
né návrhy predkladať pod-
ľa podmienok vyhlásenej 
OVS do 29. septembra 2020 
do 10 h. Jediným kritériom 
hodnotenia predložených 
súťažných návrhov bola sta-
novená najvyššie ponúk-
nutá kúpna cena za  1/m2 

pozemku. Súčasťou celého 
procesu OVS bolo aj vyhod-
nocovanie podmienok, kto-
ré posudzovala, hodnotila 
Komisia pre vyhodnotenie 
podmienok obchodno ve-
rejnej súťaže. Vyhodnotenie 
prebehlo dvojkolovo a  to: 
najskôr v  časti „Ostatné“ 
dľa podmienok OVS dňa 
29. septembra 2020 o 14. h 
a  následne v  časti „Krité-
riá“ dňa 13. októbra 2020 
o 14. h. Do komisie, ktorá aj 
dohliadala na priebeh celej 
obchodno verejnej súťaže 
a dodržanie jej schválených 
podmienok, sa mohol pri-
hlásiť ktokoľvek z  poslan-
cov, kto mal záujem v tejto 

komisii pracovať. V komisii 
pracovali poslanci - Dávid 
Holý, Miroslava Hudecová, 
Marián Chovanec, Richard 
Makýš, Mária Peťovská, 
Mária Hajšová, súčasťou 
komisie boli aj odborní za-
mestnanci Mesta - Roman 
Šišmiš,  Eva Straňáková 
a Vladimír Vranka. 

Súťažné návrhy na kúpu 
pozemkov predložili 3 spo-
ločnosti na 3 časti pozem-
kov spolu cca 2,9 ha z cel-
kovej ponúkanej rozlohy 
16 ha pozemkov. Komisia 
na  vyhodnotenie návrhov 
na  svojom zasadnutí 29. 
septembra 2020 posudzova-
la návrhy uchádzačov a kon-
štatovala, čo bolo potvrdené 
aj podpismi všetkých členov 
komisie, že všetci uchádzači 
v  rámci OVS   splnili všet-
ky náležitosti OVS v  časti 
„Ostatné“. Tá istá komisia 
na zasadaní dňa 13. októbra 
2020 vyhodnotila podmien-
ku OVS v  časti „Kritériá“, 
v  ktorých najvýhodnejší 
návrh kúpy pozemkov pre 
mesto Bánovce nad Bebra-
vou predložila spoločnosť 
Kord Slovakia, a.s., Bánovce 
nad Bebravou.

Na  základe uvedeného 
a  podľa podmienok OVS 
bolo Mesto Bánovce nad 
Bebravou oprávnené nad-
väzne s  úspešným uchá-
dzačom, ktorý predložil 
najvýhodnejší návrh kúpy 
pozemkov podpísať kúpnu 
zmluvu do  5 pracovných 
dní odo dňa vyhodno-
tenia súťažných návrhov 
v časti „Kritériá“.

Aj napriek uvedenému, 
primátorka mesta na zákla-
de žiadosti skupiny poslan-
cov zvolala k podmienkam 
OVS rokovanie Mestského 
zastupiteľstva na  termín 
20. októbra 2020. Keďže ro-
kovanie tohto zastupiteľstva 
neprebehlo štandardným 
spôsobom, pretože sa ro-
kovania nemohlo zúčastniť 
celé vedenie mesta, z  dô-
vodu 4 pozitívne testova-
ných zamestnancov mesta, 
uznesenia, ktoré boli prijaté 
na tomto rokovaní, pani pri-
mátorka nepodpísala. Ide 
o zákonné právo primátorky 
mesta. Išlo o uznesenia, kto-
rými poslanci odmietli všet-
ky súťažné návrhy na kúpu 
pozemkov. Na  rokovaní 
bolo prítomných 13 poslan-
cov, 10 poslancov hlasovalo 
za odmietnutie, jeden posla-
nec bol proti a dvaja sa zdr-
žali hlasovania.

Následne sa podmien-
ky OVS k predaju časti po-
zemkov v PP Horné Naštice 
prerokovávali opakovane 
na rokovaní MsZ dňa 25. no-
vembra 2020. Na  rokovaní 
bolo prítomných 15 poslan-
cov. Za odmietnutie všetkých 
súťažných návrhov na predaj 
pozemkov boli traja poslan-
ci, 4 boli proti odmietnutiu 
súťažných a osem poslancov 
sa zdržalo hlasovania.

Na vysvetlenie, ako pre-
biehala obchodno verejná sú-
ťaž k predaju pozemkov mes-
ta v priemyselnom parku pri 
Horných Našticiach. 

 Mária Hajšová, 
 zástupkyňa primátorky

Spôsob nakladania s pozemkami mesta
v priemyselnom parku Horné Naštice

Plánovaná výsadba 
V  rámci revitalizácie 

centra mesta sa plánuje 
nová výsadba v  priestore 
pred bánovskou nemoc-
nicou. Na  základe povo-
leného výrubu budú od-
stránené pôvodné stromy. 

V rámci náhradnej výsad-
by by priestor mali skrášliť 
okrasné dreviny, uvažuje sa 
s výsadbou sakury. Plochy 
by mali oživiť aj nové záho-
ny kvetov. 

Tlačová správa mesta 

Pridané spoje MHD
Mestská hromadná 

doprava v Bánovciach nad 
Bebravou ako aj prímest-
ské linky premávajú od 2. 
novembra 2020 v prázdni-
novom režime. Oznamu-
jeme cestujúcej verejnosti, 

že od  24. novembra za-
čal premávať aj spoj č. 29 
(v čase 7:10 h zo zastávky 
Dubnička II.) a spoj č. 18 
(v čase 12:50 h zo zastávky 
ZŠ Partizánska). 

Oznam MsÚ 

Rastie množstvo komunálneho odpadu, rastú aj ceny 
Naša planéta je zahltená 

množstvom produktov ľudskej 
činnosti, a  tým aj odpadu. Štá-
ty preto nútia občanov stále 
viac ho triediť. Mestá a obce sa 
musia teda vysporiadať so zvy-
šujúcimi sa nákladmi na  sepa-
rovanie. „Napriek tomu, že sa 
zvýšila miera separovania odpa-
dov v meste v porovnaní s pred-
chádzajúcimi rokmi, museli sme 
pristúpiť k veľmi nepopulárnemu 
opatreniu, a to je, zvýšiť poplat-
ky za  komunálny odpad a  iné 
odpady o 1,22 na osobu za jeden 
mesiac. Dôvodov je hneď viacero. 
Samosprávam sa zvýšili poplatky 
za  ukladanie na  skládku, ktoré 
musíme platiť štátu, rovnako nám 
zvýšili aj poplatky za ukladanie 
na  skládku, ktoré musíme platiť 
skládke. V neposlednom rade ná-
rast spôsobilo aj zákonné zvýše-
nie mzdových nákladov pre ľudí, 
ktorí zabezpečujú napríklad zvoz, 

vývoz a manipuláciu s odpadmi,“ 
vysvetlila primátorka Bánoviec 
nad Bebravou Rudolfa Novotná. 

Poplatky tiež čiastočne zvy-
šujú mestu aj náklady na smetné 
nádoby, budovanie stojísk či lik-
vidovanie tzv. čiernych skládok. 
Cena za odpad je tak čím ďalej, 
tým vyššia. Ako redakcii vysvetli 
Róbert Baran, riaditeľ spoločnos-
ti Tedos, ktorá má v Bánovciach 
zabezpečuje v regióne mesta na-
kladanie s  odpadni a  poskyto-
vanie komunálnych služieb len 
cena za skládkovanie je zložená 
z niekoľkých položiek. „Prvá je 
cena za  skládkovanie, ktorá ide 
majiteľovi skládky, za  činnosť, 
že odpad zhutní, uprace, odváži 
a má ho uložený na skládke. Ďal-
šia zložka ceny je poplatok do en-
vironmentálneho fondu, a ten sa 
odvíja od  miery separácie, pri-
čom má rastúcu tendenciu. Čiže 
ak budeme dosahovať rovnakú 

mieru separácie ako minulý rok 
aj tento rok a ďalší rok, tak bu-
deme platiť z roka na rok niekoľ-
konásobne vyššie poplatky. Mo-
mentálne sme sa ostali do pásma 
30 - 40% miery separácie s tým, 
že v roku 2018 sme mali 20 – 30 
%-né pásmo. Poplatok teda nerás-
tol takým tempom, ako keby sme 
zaspali na vavrínoch. Myslím si, 
že separovať má zmysel a štát na-
stavil systém tak, aby sme separo-
vali, čím ďalej tým viac, a za to, že 
budeme separovať, nám v podsta-
te poplatok zvýši, ale nie až v takej 
miere, ako keby sme neseparova-
li,“ vysvetlil riaditeľ spoločnosti. 

Podľa aktuálnych údajov Te-
dosu si občania na  separovanie 
odpadu postupne zvykajú a učia 
sa separovať. Mesto by chcelo 
túto tendenciu zvýšeného triede-
nia odpadov zachovať. „Zároveň 
by sme chceli poprosiť občanov, 
aby v maximálnej miere sa snažili 
využiť nádoby, ktoré sú na to ur-
čené. Najväčšie problémy zazna-
menávame pri komodite papier, 
ktorá, žiaľbohu, zaplní nádobu 
veľmi rýchlo. Občania nestláča-
jú tento objem a potom sa potý-
kame so sťažnosťami, že nádoba 
je plná a  papier kde umiestniť. 
Jednoduchým riešením je naozaj 

zhusťovanie, tejto komodity, kde 
stačí jednoduché rozobratie a stla-
čenie, podobný problém, je aj pri 
plastovom odpade, plastové fľaše 
a  obaly, jednoduchým stlačením 
dokážu vyťažiť nádobu,“ upozor-
nil Michal Pojtek, vedúci odboru 
služieb mestu. Jednou z noviniek 
v meste budú aj nádoby na biood-
pad. „V nasledujúcom roku mesto 
plánuje zaviesť zber kuchynského 
odpadu, pribudnú nové nádoby, 
farbu budú mať hnedú, občania 
budú mať možnosť v podstate se-
parovať kuchynský a  biologicky 
rozložiteľný odpad do  týchto ná-
dob, čím sa zníži množstvo v ko-
munálnych nádobách. Trendom 
je naďalej budovať ďalšie stojiská 
a  zlučovať malé stojiská do  väč-
ších, čím by aj celkový zvoz od-
padu, pre nás jednoduchší a do-
chádzalo k adresnosti, ktoré domy 
ktorých stojísk prispievajú,“ uzav-
rel Pojtek.  Dana Legeňová
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Poslanci krajského parlamentu na po-
slednom tohtoročnom zasadnutí zastupi-
teľstva schválili nové pravidlá pre posky-
tovanie dotácií z  rozpočtu Trenčianskeho 
samosprávneho kraja. Predkladať sa budú 
elektronicky, a to do konca marca príslušné-
ho kalendárneho roka.

Schváleným Všeobecne záväzným na-
riadením č. 36/2020 sa upravili podmienky 

a postup poskytovania dotácií, okrem iného 
sa aj doplnili možnosti ich použitia. Po no-
vom sa predkladané žiadosti budú posu-
dzovať na základe kritérií s bodovým hod-
notením. Body sa budú prideľovať kvalite 
a  originalite predloženého projektu, jeho 
udržateľnosti či finančnej stránke, dôležitý 
je aj verejnoprospešný charakter či predpo-
kladaný počet účastníkov na projekte.

Rozširuje sa aj okruh žiadateľov, 
a to o obec, mesto či vyšší územný celok 
mimo územia TSK v prípade poskytnu-
tia pomoci pri likvidácií následkov živel-
nej pohromy, havárie alebo inej podobnej 
udalosti. „Najdôležitejšou zmenou je posun 
termínu a spôsobu podávania žiadostí. Tie 
je potrebné predložiť do 31. marca kalen-
dárneho roka elektronickým spôsobom,“ 

povedala vedúca Odboru finančného TSK 
Renáta Ozimová s  tým, že pre dotácie 
zamerané pre deti a mládež či na zdra-
votno-humanitárnu starostlivosť bude 
maximálna výška podpory na úrovni 80% 
z  celkového rozpočtu, najviac do  sumy 
4  050 eur. V  prípade ostatných žiadostí 
zostáva maximálna výška na úrovni 50 %. 

Tlačová správa TSK

Dotačný systém Trenčianskej župy po novom

Marián Chovanec poslanec-
ký návrh na  odmietnutie 
všetkých predložených sú-
ťažných návrhov obchodnej 
verejnej súťaže a ukončenie 
súťaže bez podpísania zmlu-
vy s víťazným uchádzačom, 
ktorým sa stala na základe 
predloženia najvýhodnej-
šieho cenového návrhu spo-
ločnosť KORD Slovakia, 
a.s. Prítomní poslanci ten-
to návrh schválili väčšinou 
hlasov – 10 bolo za, nikto 
nebol proti a traja sa zdrža-
li hlasovania. (Zápisnica aj 
s menami poslancov z tohto 
zasadnutia je k nahliadnutiu 
aj na webovej stránke mesta, 
v časti samospráva). 

Deviateho novembra 
2020 viceprimátorka Mária 
Hajšová oznámila poslan-
com, že schválené uznesenie 
poslancov č. 383, 384, 385 zo 
dňa 20. októbra 2020 primá-
torka mesta Rudolfa Novotná 
nepodpísala. „V súlade s § 13, 
ods. (6) zák. č. 369/1990 Zb. 
o  obecnom zriadení v  znení 
noviel a čl. 10, ods. 9) Poriad-
ku Mesta Bánovce nad Bebra-
vou č. 8., Rokovací poriadok 
Mestského zastupiteľstva v Bá-
novciach nad Bebravou, môže 
primátorka mesta pozastaviť 
výkon uznesenia Mestského 
zastupiteľstva ak sa domnie-
va, že je pre mesto zjavne ne-
výhodné. MsZ Bánovce nad 
Bebravou v súlade s 13 ods. (8) 
zák. č. 369/1990 Zb. o obec-
nom zriadení v  znení noviel 
a čl. 10, ods. 11) Poriadku Mes-
ta Bánovce nad Bebravou č. 8., 
Rokovací poriadok Mestského 
zastupiteľstva v  Bánovciach 
nad Bebravou môže poza-
stavené uznesenie Mestského 
zastupiteľstva Bánovce nad 
Bebravou, potvrdiť trojpätino-
vou väčšinou hlasov všetkých 
poslancov. Výkon potvrdeného 
uznesenia už pani primátorka 
nemôže pozastaviť.“

Tak, ako sa očakávalo, 
prerokovávanie pozastave-
ných uznesení k  výsledkom 
obchodno verejnej súťaže 
k  odpredaju pozemkov pri-
nieslo na minulotýždňovom 
zasadaní mestského zastupi-
teľstva širšiu diskusiu, Mária 

Hajšová, ako predsedajúca 
na  mestskom zastupiteľstve, 
stručne priblížila genézu celé-
ho procesu obchodnej súťaže, 
ktorá bola podľa všetkých po-
slancov dôkladne pripravená 
a transparentná. Do výbero-
vej komisie, ktorá dohliadala 
na  priebeh celej obchodno 
verejnej súťaže a  dodržanie 
jej schválených podmienok, 
sa mohol prihlásiť ktokoľvek 
z poslancov, súčasťou komisie 
boli aj odborní zamestnanci 
Mesta - Roman Šišmiš,  Eva 

Straňáková a Vladimír Vran-
ka. (V komisii pracovali po-
slanci - Dávid Holý, Miroslava 
Hudecová, Marián Chovanec, 
Richard Makýš, Mária Pe-
ťovská, Mária Hajšová.) Záu-
jem investorov bol len o tri 
pozemky s rozlohou 2,9 ha 
z celkových ponúkaných 16 
ha. Najvýhodnejšiu cenovú 
ponuku podala spoločnosť 
KORD Slovakia, a.s.. Ako 
prvý v rozprave k tomuto pre-
rokovávanému bodu vystúpil 
Marián Chovanec, ktorý po-
dal poslanecký návrh, aby sa 
tento bod stiahol z rokovania 
a prerokoval sa až na rokova-
ní MsZ 15. decembra. Jeho 
návrh v hlasovaní poslancov 
neprešiel, za návrh stiahnutia 
tohto bodu z rokovania mest-
ského zastupiteľstva boli len 
šiesti z pätnástich poslancov. 

V ďalšej diskusii k tejto 
problematike vystúpili viace-
rí poslanci. Napríklad posla-
nec Dávid Holý okrem iného 
povedal, že „by bolo naopak 
netransparentné odmietnuť 
túto spoločnosť“, ako víťaza 
obchodno verejnej súťaže. 
Poslankyňa Zuzana Rydziová 
poukazovala aj na dôležitosť 

financií do  rozpočtu mesta 
vo výške 535 tisíc eur , v sú-
časnej zložitej ekonomickej 
situácii a taktiež uviedla, že 
ide len jednu pätinu pozem-
kov, ktoré boli v  rámci ob-
chodno verejnej súťaže po-
núkané. Marián Chovanec, 
spolu s  ďalšími dvomi po-
slancami Naďou Ondrejko-
vou a Richardom Makýšom, 
boli spoločne za odmietnu-
tie všetkých súťažných ná-
vrhov k predaju pozemkov 
v  súlade s  podmienkami 

obchodno verejnej súťaže. 
(Obsahom podmienok VOS 
bolo však aj to, že výsledky 
obchodno verejnej súťaže, 
teda predloženie najvýhod-
nejšieho návrhu, môže vy-
hlasovateľ súťaže - Mesto 
Bánovce nad Bebravou - ak-
ceptovať aj bez prerokováva-
nia výsledkov súťaže v mest-
skom zastupiteľstve.)

Všetky tri návrhy pre-
rokovávaných uznesení č. 
383, 384 a  385    k  predaju 
pozemkov formou obchod-
no verejnej súťaže v  časti 
A zobrali všetci 15 prítomní 
poslanci na vedomie, v čas-
ti B návrh za  odmietnutie 
všetkých súťažných návrhov 
schválili len traja poslanci, 
proti boli štyria, ôsmi po-
slanci sa v hlasovaní zdržali. 

Peter Králik následne, 
po prerokovaní tohto bodu, 
podal poslanecký návrh 
na nové uznesenie, aby zís-
kaná suma z následného pre-
daja mestských pozemkov 
bola použitá na  konkrétnu 
investíciu, ktorá bude obča-
nom mesta prinášať opako-
vane hodnoty. Jeho návrh 
na uznesenie bol schválený.

Jednohlasne bolo schvá-
lené aj uznesenie č. 390 
k voľbe hlavného kontrolóra, 
ktorým sa zrušilo uznesenie 
MsZ č. 376 zo 16. septembra 
2020 k voľbe hlavného kon-
trolóra mesta. Hlavný kon-
trolór mesta sa bude voliť až 
po skončení krízovej situá-
cie nadväzne na ustanovenia 
§ 30f zákona č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení.

Ďalšie návrhy uzne-
sení od  č. 391 až po  č. 396 
boli schválené bez diskusie 

všetkými 15 hlasmi poslan-
cov. Diskusia bola k návrhu 
uznesenia č. 397 o  schvále-
ní doplnku č. 14 k  VZN č. 
72 o určení výšky príspevku 
zákonného zástupcu na čias-
točnú úhradu výdavkov 
v  školách a  v  školských za-
riadeniach. Ako informovala 
predsedajúca Mária Hajšová, 
návrhy na zvýšenie poplatku 
za školský klub detí z 5 na 10 
eur a na zvýšenie školného 
v ZUŠ D. Kardoša vzišli z ro-
kovania komisií a to Komi-
sie pre rozvoj vzdelávania, 
kultúry a cestovného ruchu 
a Komisie pre financie, roz-
počet a investície. Na roko-
vaní komisií boli prítomní 
aj riaditelia základných škôl 
a riaditeľ ZUŠ D. Kardoša. 
Komisie odporučili mest-
skému zastupiteľstvu úpra-
vu poplatkov schváliť.

Pri prerokovávaní tohto 
bodu programu dostal slovo 
aj prítomný riaditeľ ZUŠ D. 
Kardoša Silvester Lavrík, kto-
rý predstavil filozofiu zjed-
notenia poplatku na  15 eur 
za mesiac, bez ohľadu, či ide 
o skupinové alebo individu-
álne vzdelávanie. Pán riaditeľ 

hovoril aj o zrušení poplatku, 
ktorý rodičia už do  ZRPŠ 
nebudú musieť po  novom 
platiť. (Viac k tejto proble-
matike v  budúcom vyda-
ní novín v  samostatnom 
článku.) Návrh na zvýšenie 
poplatkov bol schválený 
trojpätinovou väčšinou 12 
hlasmi, proti boli dvaja, zdr-
žal sa jeden poslanec. 

Návrh uznesenia č. 398 
o  obmedzení pohybu cyk-
listov a kolobežkárov na ná-
mestí bol na  poslanecký 

návrh Jána Botku stiahnutý 
z  rokovania. Tento návrh 
o obmedzení bol predložený 
na  rokovanie zastupiteľstva 
na základe požiadavky star-
ších občanov. Viacerí po-
slanci však poukázali na to, 
že naopak - iné mestá zvy-
šujú mobilitu na  námes-
tiach aj pre cyklistov a ko-
lobežkárov, treba ju však 
usmerniť, obmedziť ale nie 
zakazovať. O režime pohy-
bu na námestí sa bude roko-
vať už 15. decembra.

Tak ako bol predlože-
ný návrh uznesenia č. 399 
o  zmene rozpočtu na  rok 
2020 rozpočtovým opatre-
ním č. 13, tak bol aj návrh 
schválený. Viceprimátorka 
po  prerokovaní tohto bodu 
vysvetlila, že nakoľko na sep-
tembrovom zastupiteľstve 
boli poslancami mesta zní-
žené finančné prostriedky 
na  odvoz vyseparovaného 
odpadu do konca roka, bolo 
nutné následne znížiť aj poč-
ty zvozov k pôvodne pláno-
vaným počtom. Nadväzne 
na  uvedené sa však na  jed-
notlivých stojiskách odpadov 
v meste v súčasnosti hromadí 

vyseparovaný odpad, preto je 
nutné zabezpečiť jeho odvoz. 
Ďalej uviedla, že odvoz sepa-
rovaného odpadu mesto za-
bezpečí a náklady budú pre-
mietnuté v  rozpočte mesta 
za mesiac december a január 
2021. Ako potvrdili niekto-
rí poslanci, situácia okolo 
smetných nádob je neúnos-
ná. Produkujeme viac od-
padu aj z  toho dôvodu, že 
veľa ľudí je doma na karan-
téne a reštaurácie ponúkajú 
najmä balené jedlo v papie-
rových alebo v  plastových 
nádobách. Dávid Holý pre-
zentoval výsledky osobné-
ho prieskumu naplnenosti 
smetných nádob a zdôraznil, 
že kompetentní pracovní-
ci MsÚ by mali vykonávať 
vlastný prieskum. Dušan 
Senčík nesúhlasil s krátením 
vývozov odpadu v  Malých 
Chlievanoch, Dana Švecová 
poukázala na  katastrofálny 
stav okolo smetných nádob 
na Dubničke, Miroslav Libič 
kritizoval občanov na  Se-
vere, ktorí ku kontajnerom 
KO vyvážajú aj stavebný 
odpad, ktorý musia odviezť 
do zberného dvora, inak im 
hrozí pokuta. 

Ďalšie návrhy na uzne-
senie, tak ako boli predlo-
žené a zverejnené od č. 400 
po č. 416, boli schválené bez 
diskusie a  všetkými 15 prí-
tomnými poslancami, iba 
návrh na  uznesenie č. 412 
o  nájme nehnuteľnosti pre 
PD Prusy sa stiahol z rokova-
nia. Pri prerokovávaní bodu 
Interpelácie požiadala Má-
ria Hajšová poslancov, aby 
svoje interpelácie doručili 
písomne. Odpovede spolu 
s  interpeláciami budú zve-
rejnené na webovej stránke 
mesta do 30 dní. V diskusii 
vystúpila iba predsedajúca 
viceprimátorka, ktorá  upo-
zornila na  plán o  zmene 
súdnej mapy, v rámci ktorej 
ministerstvo spravodlivosti 
plánuje zrušiť o.i. aj Okresný 
súd v Bánovciach nad Bebra-
vou. Na záver krátkeho, iba 
štvorhodinového rokovania 
MsZ poďakovala poslancom 
za účasť a pripomienky.. 

 Redakčná rada BN

Zastupiteľstvo o výsledkoch obchodno verejnej súťaže 
k predaju časti pozemkov v Priemyselnom parku Horné Naštice
Dokončenie z 1. strany >>
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ZŠ Školská získala za enviroaktivity
vlajku a certifikát Zelenej školy

Naša Základná škola 
Školská sa zapojila dvoj-
ročného projektu Zele-
ná škola, zamerali sme 
sa na  tému odpadov. Išlo 
o  environmentálny vzde-
lávací program určený pre 
základné školy, ktoré chcú 
zmeniť seba a svoje okolie. 
Cieľom programu bola pod-
pora školských komunít, 
v  ktorých si ich členovia 
vyskúšali čaro i  nástrahy 
spolupráce. Žiaci s  pomo-
cou učiteľov a rodičov riešili 
reálne potreby svojej ško-
ly a  okolia, čím pomáhali 
k  pozitívnej zmene. Naša 
škola je presvedčená, že sa 
o  problematike životného 
prostredia nestačí len učiť, 
ale že je zároveň nevyhnut-
né zmeniť naše konanie. 
Realizácia projektu podpo-
ruje priestor na rozvoj tvo-
rivého a kritického myslenia 

a prispieva k zlepšeniu me-
dziľudských vzťahov a  at-
mosféry prostredníctvom 
spolupráce na  spoločných 
cieľoch. Aby sme mali veľa 
dobrých nápadov, zhotovi-
li sme si enviromiestnosť - 
Enviráčik, ktorú využívame 
na výučbu prírodovedných 
predmetov, napr. prvouky, 
prírodovedy, biológie alebo 
predmetu Náš región, kde 
sa tiež venujeme životnému 
prostrediu a  jeho ochrane 
v  našom regióne. Každo-
ročne sa zapájame do čiste-

nia mesta v  rámci Hodiny 
Zeme. Pravidelne sa na na-
šej škole konajú prednášky 
mladých nadšencov o  naj-
bohatších ekosystémoch 
planéty Zem. Pre žiakov 
máme počas školského roka 
pripravený Queez s  otáz-
kami o  triedení odpadov. 
Na  hodinách techniky so 
žiakmi zhotovujeme z  od-
padu rôzne výrobky, vyrobi-
li sme envirovláčik na trie-
dený odpad. V škole sa nám 
správnym triedením poda-
rilo znížiť množstvo odpa-

du v  triedach za  dva roky 
o  14 %. Šiesteho októbra 
2020 prebehlo v priestoroch 
školy záverečné hodnotenie 
projektu Zelená škola.  Rada 
Zelenej školy udelila našej 
škole certifikát a zelenú vlaj-
ku programu Zelená škola 
na základe niekoľkoročných 
skúseností s  enviroaktivi-
tami. Koordináciu progra-
mu zabezpečujeme s  Cen-
trom environmentálnej 
a  etickej výchovy Živica 
vo Zvolene.

Miriam Poliačiková

Šarkaniáda v Primulke trochu inak

Školský dvor v Materskej 
školy Primulka na ulici Hol-
lého ožil 18. novembra far-

bami jesene. Na veselej akcii 
s  názvom Šarkaniáda deti 
predviedli praktickú tvorivosť 

pri vyrábaní šarkanov spolu 
s pani učiteľkami v  rôznych 
technikách. Šarkany boli 

krásne, nápadité a všetky sa 
pýšili nádhernými dlhými 
chvostami, preto sa s  nimi 
deti s radosťou odfotili. Vie-
tor však odfúkol šarkany 
po dvore, kde spolu s deťmi 
museli splniť zaujímavé a po-
učné úlohy. Za každé úspešné 
zdolanie jednotlivých sta-
novíšť, deti dostali jeden zo 
siedmich farebných listov. Tie 
na záver zostavili do  tabuľ-
ky podľa určitej postupnosti, 
za čo získali poklad v podobe 
sladkej odmeny. Nechýbalo aj 
šantenie a lietanie s usmiaty-
mi šarkanmi a dobrá nálada 
sprevádzala deti celé dopo-
ludnie. Počasie nám prialo 
a sme veľmi radi, že sa tohto-
ročná Šarkaniáda aj napriek 
obmedzeniam, vydarila.

  Jana Kováčiková

Pozitíva pandémie pri ZŠ Gorazdova
Všetci dobre vieme, že pandemic-

ké obdobie prinieslo a  prináša veľa 
stresu, niekedy i obáv, ale najmä mno-
ho negativizmu a neistoty. A predsa 
sa nám podarilo objaviť jedno pozití-
vum. Rôzne obmedzenia pohybu a za-
tvorenie areálov, priniesli viac pokoja 
a čistoty. Konkrétny príklad môžeme 
pozorovať v areáli ZŠ Gorazdova pri 
ihrisku Žihadielko. V „normálnom“ 
režime tu nie je núdza o  hroma-
dy odpadkov (na foto) a  dochádza 
i k poškodzovaniu majetku. Násled-
ky potom odstraňujeme spolu so 
žiakmi v rámci rozpisu pravidelného 
upratovania. Harmonogram uprato-

vania dodržiavame už tretí rok, ale, 
bohužiaľ, sa ukazuje, že je to hádzanie 
hrachu na stenu a uprataný areál opä-
tovne láka nespratníkov. Nejedenkrát 
možno pozorovať ľahostajnosť k  ži-

votnému prostrediu aj u rodičov, kto-
rí navštevujú areál s menšími deťmi. 
Po zatvorení brán areálu školy nastali 
viditeľné zmeny. Areál využívajú iba 
žiaci školy a čuduj sa svete, zrazu je tu 
čisto a netreba ani upratovať. Avšak 
smutné, že za cenu plotov a zamknu-
tých brán. Situácia na zamyslenie, že? 
Čo keby sme prestali snívať o čisto-
te a  poriadku, ako to bežne vidíme 
v  západnej Európe a  namiesto toho 
by sme sa začali správať ako západo-
európania? Suma sumárum: Máme tu 
koronu, ale i poriadok. Kiež by zmizla 
korona a s ňou i neporiadok! .

  Andrej Kúdela

Otvoria sa školy
pre všetkých žiakov?

T estovanie žiakov na ochorenie COVID-19 nebude mož-
né zabezpečiť celoplošne pre všetkých. Po piatkovom rokovaní 
27. novembra so zástupcami Združenia miest a obcí Sloven-
ska to povedal minister školstva Branislav Gröhling s tým, že 
pracujú skôr s verziou pilotných overovaní. Minister školstva 
dostal od Ústredného krízové štábu úlohu prísť do pondelka 
(30. novembra) s riešením, ako školy otvoriť. Má to byť podľa 
premiéra Igora Matoviča spojené s pravidelným pretestováva-
ním žiakov a rodičov. Žiaci druhého stupňa základných škôl 
sa dištančne vzdelávajú od 26. októbra. Rovnako sa z domu 
vzdelávajú aj žiaci stredných škôl. Vysokoškoláci sa majú vy-
učovať dištančne do konca zimného semestra. Výnimku majú 
len žiaci materských škôl a prvého stupňa základných škôl, tí 
sa môžu vzdelávať v školách prezenčne. Rovnako sa v školách 
môžu vzdelávať aj žiaci zo sociálne znevýhodneného prostre-
dia v malých skupinách, ktoré sa skladajú z maximálne piatich 
žiakov a pedagóga.  (Zdroj: TASR)
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Poďakovanie 
Úprimne ďakujeme všetkým prí-
buzným, priateľom a známym, ktorí sa 
prišli rozlúčiť s naším drahým zosnulým 
manželom, otcom, synom a bratom
Milanom Magušinom,
ktorý nás opustil 19. novembra 2020 vo veku 74 rokov.
Ďakujeme za kvetinové dary a prejavy sústrasti.
 Smútiaca rodina

na facebooku 

Pána Milana Igaza si všetci bude-
me pamätať ako dôstojného vysokého 
pána vždy s  láskavým úsmevom pri 
každom stretnutí s  človekom. Svojím 
úsmevom dával najavo, že nás všetkých 
má rád, že si nás váži a všetkým praje. 
Zapamätáme si ho ako človeka, ktorý 
mal vysoké nároky hlavne na seba, nie-
len na iných. Denne vybavoval, lobo-
val, organizoval práce pre zveľadenie 
života v mestskej časti. Jeho spoluobča-
nia z Biskupíc boli pre neho naj...

Milan Igaz bol zvolený do funkcie 
poslanca MsZ Bánovce nad Bebravou 
za  mestskú časť Biskupice v  demo-

kratických voľbách 27.11.2010. Sľub 
poslanca zložil 11.1.2011 a od tohto 
dňa vykonával aj funkciu predsedu 
Občianskeho výboru mestskej čas-
ti Biskupice až do  dňa jeho smrti 
25.11.2020. Pripomínať ho bude zre-
alizovaný projekt kanalizácie v Bis-
kupiciach, zastrešenie kultúrneho 
domu a betónová plocha pred ním, 
vybudované chodníky v Biskupiciach, 
obnovené kríže v obci a na miestnom 
cintoríne, rekonštrukcia hasičovne, 
nová tribúna na ihrisku, zavlažova-
nie trávnatej plochy ihriska, osvet-
lenie na hlavnej ceste a v obci, nový 

rozhlas, osadenie 
lavičiek, nová ko-
sačka. Na  cintoríne 
ho bude pripomínať 
vybudovaný altá-
nok, nové osvetle-
nie a  ozvučenie pri 
organizovaní piet-
nych spomienok. Pripomínať si ho 
budeme vždy pri organizovaní tra-
dičnej Biskupickej jedenástky.   Mal 
ešte veľa plánov, načatých projektov, 
ktoré chcel dokončiť sám, ale prišiel 
náhly koniec.

 ZPOZ Bánovce nad Bebravou

N avždy sa zachová... 
notorický známy refrén kul-
tovej pesničky Elánu si tento 
rok určite maturanti spie-
vať nebudú. Na jar možno... 
V Bánovciach nad Bebravou 
máme tri stredné školy, ale 
iba dve z  nich majú matu-
rantov, ktorí sa už od tretej 
triedy tešili na  stužkovú, 
šetrili peniaze, plánovali 
program na  stužkovú. Ob-
dobie stužkových sa roz-
biehalo každoročne práve 
koncom novembra, preto 
sme minulý týždeň oslovili 
obdive stredné školy a  pý-
tali sa, ako sa ich študenti 
vyrovnali s tým, že stužková 
nebude, a  ako sa darí pri-
pravovať ich na  maturitné 
skúšky dištančným online 
vzdelávaním. 

Študentský život stíchol 
aj na Strednej odbornej ško-
le strojníckej, kde majú 58 
maturantov. Ani tu situácia 
nedovoľuje tešiť sa alebo plá-
novať také významné podu-
jatie, ako je stužková. „Stuž-
ková slávnosť je udalosť, ktorá 
sa vždy dá vyriešiť rôznymi 
formami. Veríme, že po skon-
čení pandemickej situácie sa 
určite naskytne príležitosť, aby 
sa naši študenti spoločne s ro-
dičmi a učiteľmi podelili o svo-
je študentské zážitky a  tieto 
okamihy spečatili pripnutím 
zelenej stužky. Nemusí to byť 

vo veľkom štýle, možno i ko-
morné prostredie stačí na  to, 
aby sme získali nezabudnu-
teľné spomienky. Nikdy nie je 
neskoro,“ vyjadrila sa riadi-
teľka SOŠS Zuzana Janíková. 
Druhý, oveľa závažnejší prob-
lém nielen pre študentov, ale 
i pedagógov vidí v realizácii 
maturitnej skúšky. „Od  ok-
tóbra sa naši študenti vzde-
lávajú dištančnou formou. 
Predpoklad je, že do zimných 
prázdnin nepôjdu do školy. Je 
možné, aby dištančná forma 
bola jednou z  možností ako 
študentov pripraviť na  ma-
turitnú skúšku? Mám dojem, 
že spätné väzby študentov po-
čas dištančného vzdelávania 
nepodávajú učiteľom úplný 
obraz ich objektívnych vedo-
mostí. Bude takáto forma do-
statočnou na dobrú prípravu 
študentov na  všetky formy 
maturitnej skúšky?“ kladie 
si otázky riaditeľka a pokra-
čuje: „V  minulom školskom 
roku v  druhom polroku boli 
študenti doma od 10. marca. 
A maturitné vysvedčenie bolo 
aritmetickým priemerom kon-
coročných známok, ale i pol-
ročných známok z  3. a  zo 4. 
ročníka. Koľko času budú mať 
na dôkladnú prípravu na ma-
turitnú skúšku prezenčnou 
formou vyučovania? Dva, tri 
mesiace? Medzi priority na-
šej školy preto patrí dôkladná 

príprava našich maturantov 
na úspešné ukončenie štúdia. 
Naši pedagógovia využíva-
jú všetky dostupné edukačné 
možnosti založené na  naj-
novších technológiách pri ich 
vzdelávaní. Tieto maturitné 
skúšky sú pre nás výnimočné, 
nakoľko nám prvé lastovičky 
projektu duálneho vzdeláva-
nia ukážu výsledok spoluprá-
ce zamestnávateľov s  našou 
školou.“ 

*********
„Stužkovú sme ešte neu-

zavreli. Keď sa vrátime do ško-
ly a opatrenia budú voľnejšie, 
možno ju zorganizujeme neja-
kou prijateľnou formou. Onli-
ne vyučovanie je známkované, 
na maturity sa pripravujeme, 
ako sa dá, a preto dúfame, že 
ich aj za  takýchto sťažených 
podmienok zvládneme...“
Aj takto reagovali študenti 
Gymnázia Janka Jesenského, 
keď sa k  nim dostali otázky 
z redakcie... „S tým, že nebu-
dú mať stužkovú, sa rozhodne 
nevysporiadali, stále sa snažia 
nájsť spôsob, ako to urobiť, aby 
aspoň tie zelené stužky mohli 
nosiť pripnuté na  bundách 
a kabátoch. Už nejde o  sláv-
nostné, ale akékoľvek odovzdá-
vanie,“ vyjadrila sa triedna 
učiteľka 4.B Dana Švanča-
rová.  Spoločne rozmýšľajú, 
akým legálnym spôsobom by 
sa to dalo uskutočniť. Naprí-

klad niekde mimo Bánoviec 
v  prírode? Učitelia potvrdi-
li, že s dostatočným počtom 
známok problém nie je, ide 
skôr o relevantnosť známok, 
tá nie je stopercentná. „Okrem 
toho, niektoré veci sa neda-
jú úplne vysvetliť a  pochopiť 
na diaľku, takže sme ako uči-
telia nútení zmierniť nároky. 
Avšak, či sa s tým bude rátať 
pri tvorbe písomných maturit-
ných testov, to je otázne,“ po-
tvrdila triedna učiteľka. A ako 
sa na problémy maturitných 
ročníkov pozerá riaditeľka 
gymnázia Elena Kacvinská?: 
„Tento rok máme 58 maturan-
tov, je to slabší ročník pokiaľ 
ide o počet žiakov. O to silnejší 
sú duchom, fakt super decká. 
Pod naším vedením sa pripra-
vujú na maturity „na diaľku“. 
My, učitelia sme sa od  jari 
mimoriadne zlepšili v  diš-
tančnom vzdelávali, pripra-
vovali sme sa cielene na túto 
situáciu, tušili sme, že príde. 
A do poslednej chvíle dúfali, 
že nenastane. Aj softvér, ktorý 
používame, stále napreduje, 
naozaj rýchlo a veľmi dobre 
reaguje na  nové požiadav-
ky. Známkovali sme na  jar, 
známkujeme aj teraz. Stojí 
nás to veľa síl, robíme, čo sa 
dá a najlepšie, ako sa dá. A čo 
sa týka stužkovej, spolieham 
na kreativitu našej mládeže.“

 Alena Borszéková

Výnimoční maturanti a stužkové

Rozhovory 
(nielen) o knihách

Richard Rychtarech je 
rodákom z  Bánoviec nad 
Bebravou, ktorý absolvoval 
bakalárske štúdium masme-
diálnej komunikácie a dnes 
žije v  Bratislave. Vystriedal 
už niekoľko zamestnaní, 
no posledných desať rokov 
chodí z  Bratislavy pracovať 
a  písať do  cisterciánskeho 
kláštora v Dolnom Rakúsku. 
Okrem poviedok a fejtónov, 
ktoré publikoval na  objed-
návku vo viacerých period-
ikách, napísal už štyri romá-
ny. Najnovší z  nich Tenká 

hranica, nám Richard príde 
predstaviť do  Živej knižni-
ce vo štvrtok 3. decembra. 
V románe sa retrospektívne 
odvíjajú životné osudy dvoch 
väzňov – pankáča a katolíc-
keho kňaza, ktorých spája 
jediné a  to väzenská cela. 
Nenechajte si ujsť rozhovor 
s Richardom Rychtarechom 
a krst jeho najnovšej knihy. 
Sledujte online o  16:30 h 
na youtube.com, facebooku 
Mestskej knižnice Ľ. Štúra 
a na  instagrame Mestského 
kultúrneho strediska.  (msks)

Posledné zbohom Milanovi Igazovi

Alexander Dubček, predstaviteľ socializmu 
s  ľudskou tvárou, sa v  malebnej obci Uhrovec 
narodil pred 99 rokmi... S  Alexandrom Dub-
čekom sa v  mesiaci november spájajú hneď 
dve výročia. 27. novembra si každoročne pri-
pomíname výročie jeho narodenia, začiatkom 
novembra výročie úmrtia. Rodák z Trenčian-
skeho kraja prišiel na svet v rovnakom dome 
ako Ľudovít Štúr. Jedna z  najväčších sloven-
ských osobností 20. storočia vošla do histórie 
svojím reformným pokusom o  demokratizá-
ciu komunistického režimu, snahou transfor-

movať systém na podmienky Československa 
a spraviť ho príťažlivým pre občanov. Reform-
né zmeny prerušila invázia vojsk Varšavskej 
zmluvy do  Československa. Napriek tomu je 
úsilie o poľudštenie režimu nezmazateľne spä-
té s osobou Alexandra Dubčeka. Oceniť jeho 
celkový osobný i spoločenský prínos v sloven-
ských dejinách sa Trenčianska župa rozhodla 
osadením jeho busty vo vestibule župného 
úradu v Trenčíne. Tento umelecký výtvor nesie 
rukopis regionálneho akademického sochára 
Igora Mosného.  Tlačová správa TSK

Dubčekova busta v župnom úrade
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V  ďalšej časti nášho seriálu 
zo života MFC Spartak, predstavu-
jeme mladé talenty, ktoré nás re-
prezentujú aj mimo náš okres. Aj 
v našich najmladších kategóriách 
sa taktiež už črtajú prvé talenty, 
ktoré pokiaľ budú na sebe pocti-
vo pracovať podľa vzoru starších, 
môžu vystúpiť na  futbalový pie-
destál. Najskôr predstavíme našich 
hráčov, ktorí nás reprezentujú vo 
výberoch organizovaných ObFZ 
Prievidza, resp. ZsFZ Nitra. 

V lete tohto roka (25. augusta) 
sa v priestoroch areálu futbalové-
ho štadióna ViOn Zlaté Moravce 
uskutočnil zraz talentovanej mlá-
deže v  kategórii starších žiakov 
U15 (rok narodenia 2016). Náš 
klub reprezentovala trojica hrá-
čov Lukáš Seleš, Adrián Kováč 
a  Adam Jaroš. Lukáš Seleš (od-
chovanec TJ Svinná) nás násled-
ne reprezentoval aj za výber ZsFZ 
v  turnaji štyroch futbalových 
zväzov, kde v Poprade v septem-
bri 2020 získal ZsFZ prvé miesto. 
Podobný výber ako v Zlatých Mo-
ravciach prebehol aj 26. augusta 
v  Nemšovej, kde nás v  kategórii 
U14 (r. 2007) reprezentovali Oskar 
Maťas a  Jakub Kráľ. V  kategórii 
U13 (r. 2008) boli do výberu ObFZ 
a  ZsFZ vybraní ďalší naši talen-
tovaní hráči, a to Václav Herián, 
Simon Špidlík a  Tobias Zaťko. 
Ich výbery a turnaje však narušili 
opatrenia COVID-19. Cieľom uve-

dených výberov je nielen otvorenie 
dverí najtalentovanejším hráčom 
II. žiackej ligy, ktorí nepôsobia 
vo futbalových akadémiách, resp. 
UTM (útvaroch talentovanej mlá-
deže), ale aj motiváciou v ich ďal-
šom futbalovom raste. 

Ak sa obzrieme po okolí zistí-
me, že naši odchovanci nás vzorne 
reprezentujú nielen v  spomína-
ných výberoch, ale aj vo svojich 
nových pôsobiskách, t.j. futbalo-
vých akadémiách Trenčín a Nitra. 

Dominik HOLLÝ (U17) svoje 
prvé futbalové kroky začal v  bá-
novskom Spartaku v  septembri 
roku 2009. Jeho talent nezostal 
dlho bez povšimnutia a  v  roku 
2013 odišiel na hosťovanie do fut-
balovej akadémie AS Trenčín, kde 
pôsobí až do dnes. Na futbalovom 
raste menovaného sa podieľali tré-
neri Tomáš Podolák, Ľubomír Ba-
cho, Milan Kráľ, Václav Herián. 

Sofia ŠKERDOVÁ (r.2004) 
je už dnes sympatická mladá sleč-
na a  futbalu v  Spratku sa začala 
venovať už ako 9-ročná. Jej prvé 
kroky viedli tréneri Milan Kráľ 
a následne Marian Halavín, resp. 
Pavol Kováč. V rokoch 2014-2016 
popri drese Spartaka obliekala aj 
dres ŽFK Bánovce. Jej talent tak-
tiež nezostal dlho bez povšimnutia 
a v roku 2017 odišla na hosťova-
nie do AS Trenčín, kde pôsobí až 
dodnes. Napriek svojmu mladému 
veku už ako 16-ročná oblieka dres 

prvoligového ženského klubu AS 
Trenčín. Jej strelecký účet je na čís-
le 132, čo hovorí samo za  seba. 
Mladá talentovaná hráčka, o ktorej 
budeme ešte určite počuť, už oblie-
ka dres so štátnym znakom v ka-
tegórii U15 a  U16 pod vedením 
odchovanca Spartaka as. reprezen-
tačného trénera Petra Janušku. 

Nasleduje trojica bývalých 
spartakovcov pôsobiacich v žiac-
kych kategóriách futbalovej aka-
démie AS Trenčín. Filip “Čisko“ 
Slovák, Kristián “Kiko“ Pecháč 
a Michal “Viki“ Viktorín úspešne 
pôsobia od roku 2018 v I. žiackej 
lige.  Všetci traja prešli mládežníc-
kou základňou bánovského futbalu 
v kategóriách prípraviek U9-U11. 
Postupne ich v týchto kategóriách 
viedli tréneri Tomáš Podolák, Ľu-
bomír Bacho, Milan Kráľ, Václav 
Herián. V  kategórii U12 máme 
taktiež svoje zastúpenie v podobe 
hráčov Matúša Motúza a Tobiasa 
Farkaša a v kategórii U10 Benja-
mína Benca a  Šimona Znášika. 
Títo hráči taktiež začali svoje prvé 
futbalové kroky robiť na ihriskách 
MFC Spartak pod dohľadom mlá-
dežníckych trénerov a vďaka svoj-
mu talentu sa posunuli do futbalo-
vej akadémie AS Trenčín. 

Nemalé zastúpenie máme aj 
vo futbalovej akadémii FC Nitra. 
V kategórií mladších žiakov U12 
nás zastupuje Oliver Molnár, kto-
rý prvé futbalové skúsenosti nabe-

ral v našom klube pod dohľadom 
trénera Milana Kráľa, aby následne 
prestúpil v roku 2019 do FC Nitra. 

Bohatšie zastúpenie máme 
v dorasteneckých kategóriách: 

Patrik RÉDEKY (r.2002) je 
odchovancom MFC Spartak, kde 
pôsobil v období 2014 – 2018 ako 
hráč U13, U15 a U17 v 2. lige pod 
trénermi Petra Janušku, Milana 
Kráľa a Ondreja Kubíka. Od roku 
2018 pôsobí v FC Nitra postupne 
v kategórii U17 a U19, v tom ob-
dobí bol reprezentant Slovenska 
SVK 18. Momentálne je člen šir-
šieho kádra prvoligového mužstva 
dospelých FC Nitra. 

K r i s t i á n  KO L E M B U S 
(r.2004) začal svoje prvé futbalo-
vé kroky v rodnej obci Brezolupy. 
VMFC Spartak, pôsobil v období 
rokov 2017 – 2019 ako hráč U15 
v  2. lige ZsFZ pod vedením tré-
nerov Mariana Halavína a  Pavla 
Kováča. Od 2. 9. 2019 pôsobí v FC 
Nitra ako hráč základného kádra 
v kategóriách U16, U17. Ako stre-
dový kreatívny hráč s dobrou ko-
pacou technikou zaznamenal 43 
gólov. 

S amu el  Mári o  JAKUB 
(r.2004) je odchovancom MFC 
Spartak , kde pôsobil v kategóriách 
od prípravky U9 až po kategóriu 
starších žiakov U15 pod vedením 
trénerov Petra Janušku, Mariána 
Halavína a Pavla Kováča. Od roku 
2019 pôsobí na  hosťovaní v  FC 

Nitra v kategóriách U16,U17. Po-
čas svojej krátkej futbalovej kariéry 
nastrieľal súperom uctyhodných 
112 gólov a tak nečudo, že padol 
do  hľadáčika skautov FC Nitra. 
V súčasnej dobe hráva na defen-
zívnych postoch kraji zálohy, resp. 
obrany. 

Marek ŠEVČÍK (r.  2005) 
svoje prvé futbalové kroky začal 
dosť neskoro ako 9-ročný v Miez-
govciach pod vedením trénerov 
Miloša Šagáta a Juraja Trgiňu ml.. 
V roku 2017 prestúpil do Spartaku, 
kde sa o  jeho následný futbalový 
rast starali tréneri Marián Halavín, 
resp. Pavol Kováč a  Ondrej Ško-
rec. Tento ctižiadostivý chlapec je 
príkladom toho, že poctivým prí-
stupom k futbalu sa dá dosiahnuť 
rýchly futbalový progres. V roku 
2019 po letnom testovaní vo fut-
balových akadémiách Žilina, resp. 
Nitra napokon zakotvil v FC Nitra, 
kde vďaka svojím fyzickým pred-
pokladom a  dobrým výkonom 
v  súčasnej dobe (ešte ako 15 r.) 
oblieka dres v starších kategóriách 
U16 aj  U17. Ako ofenzívny hráč 
s dobrým výberom miesta zaťažil 
konto súpera 54-krát. 

Veríme, že všetkým našim 
mládežníkom láska k  futbalu 
vydrží a vďaka tvrdej futbalovej 
drine a podpore najbližších budú 
naďalej futbalovo rásť. 

 Za MFC Spartak 
 Miloš Šagát a Milan Kráľ

Ovzdušie v zimnom vy-
kurovacom období ovplyv-
ňujú aj splodiny z domáceho 
kúrenia. Vhodne vybraný 
a udržiavaný kotol prispieva 
k  zvýšeniu nielen vašej po-
hody, ale aj pohody vašich 
susedov.

Podľa údajov z popula-
ir.sk približne 60 % nebez-
pečných prachových častíc 
PM10 v  ovzduší pochádza 
práve z vykurovania domác-
ností. „Znečistenie vnímame 

kvôli inverzii a  zhoršeniu 
rozptylových podmienok 
viac v  jesennom a  zimnom 
období. Jeden komín doká-
že zadymiť a doslova otráviť 
celú dedinu či mestskú štvrť,“ 
vysvetlila Petra Baďurová 
Renčová, manažérka kvality 
ovzdušia za Trenčiansky sa-
mosprávny kraj. Dym z váš-
ho komína nezastaví plot vá-
šho pozemku. Nesprávnym 
kúrením tak škodíte nielen 
sebe, ale i širokému okoliu. 

Pokiaľ sa rozhodnete pre 
vlastné kúrenie biomasou, 
zvážte výber kotla. Nové 
kotle sú omnoho efektívnej-
šie a dokážu výrazne elimi-
novať vypúšťané množstvo 
emisií. Pre porovnanie, pri 
kúrení v starom kotli s aku-
mulačnou nádržou vyrobíte 
až 900 gramov prachu na gi-
gajoul energie, v novom kot-
li len približne 200 gramov 
a s kotlom na drevené pelety 
len 29 gramov. Spaľovacie 

zariadenie je tiež nutné pra-
videlne kontrolovať a čistiť. 
Zamerajte sa pritom na ko-
mín a  dymovod, zvyšok 
nechajte na odborníkov. Pri 
zanedbaní údržby nebude 
kotol pracovať dostatočne 
účinne a pocítite to i na zvý-
šenej spotrebe paliva. Navy-
še, ak nedodržíte pravidelné 
kontroly kominárom, v prí-
pade poistnej udalosti vám 
ju poisťovňa nebude akcep-
tovať.  Tlačová správa TSK

Odchovanci MFC Spartak robia dobré meno nielen nášmu klubu (II. časť)

Nesprávnym kúrením škodíte 
Hmla. Nemám ju rada. Je zaliečavá a drzá - tlačí 

sa mi do vlasov, pod šál... tancuje mi pod kolesami 
auta. Je ťažké odohnať ju preč. Odíde vtedy, keď sa 
sama rozhodne - nedbá na moje rozhorčenie. Keď krá-
čam ranným mestom zahaleným do hmly, ťažoba dní 
je ešte ťažšia. Tá hmla akoby zastrela aj naše mysle-
nie. Vo všetkom hľadáme problém, vo všetkom vidíme 
zlo... akoby sme nechceli vidieť, že za hmlou je vždy 
skrytý jasný deň.

Pomôžme si navzájom prejsť cez tú hmlu. Niekedy 
stačí málo - len príjemný hlas a slovo, za ktorým môže-
me ísť. „Poď, neboj sa, to zvládneš.“ Z každej hmly exis-
tuje cesta. Dá sa v nej kráčať, aj keď trochu neisto. Niekto 
je odvážny - prejde cez ňu sám. Niekto potrebuje ruku, 
ktorá ho prevedie... nejaké svetlo, ktoré mu posvieti. Po-
trebujeme nádej... kvapku optimizmu a povzbudenia. 
Koniec hmly je možno tam, kde zvonia vianočné zvonče-
ky, vonia vanilka a svietia svetlá stromčeka.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Ani sme sa nenazdali a  už tu 
máme december a s ním otázku, akú 
(alebo odkiaľ?) budeme mať rybu 
na vianočnom stole. Veď práve teraz 
koncom novembra a  začiatkom de-
cembra sa organizujú výlovy kaprov 
pre vianočný trh. A keďže sme lokál-
patrioti, chceli sme vedieť, či máme 
šancu kúpiť si tunajšieho kapra z Bá-
novského okresu, dochovaného 
v  našom regióne. Ako prvého sme 
sa na výlov a predaj pýtali dlhoroč-
ného funkcionára Mestskej organi-
zácie Slovenského rybárskeho zväzu 
v Bánovciach nad Bebravou Richarda 
Makýša: „Výlov chovnej nádrže Ne-

dašovce sa uskutočnil už 7. novembra 
za prísnych hygienických a bezpečnost-
ných podmienok, tak ako to vyžadovali 
podmienky epidemiologickej situácie 
a smernice Rady SRZ. Vylovených bolo 
4 600 kg kapra, 450 kg šťuky a 135 kg 
amura. Vylovené ryby boli podľa plá-
nu nasadené do jednotlivých vodných 
nádrží, ktoré sú lovnými revírmi našej 
organizácie.“ Potvrdil tiež, že organi-
zácia ryby na vianočný stôl nepredáva. 
A v  lovných revíroch regiónu môžu 
loviť len rybári s platným rybárskym 
lístkom. Tí núdzu o miestne ryby mať 
nebudú, lebo sa o svoje revíry dobre 
starajú.  A. Borszéková

Vylovené ryby späť do nádrží Pre bezpečie príbytkov
Aby adventné vence 

a svietniky zdobili naše prí-
bytky bezpečne:
 uistite sa, že sviečky sú 
umiestnené v  dostatočnej 
vzdialenosti od  rýchlo 
horiacich materiálov, ako 
sú napr. záclony či tapety 
 položte adventný veniec 
na pevný podklad a sviečky 
na ňom umiestnite tak, aby 
sa nemohli prevrátiť
 nenechávajte horieť 
sviečky na  adventnom 

venci bez dozoru, alebo 
keď odchádzate z domu 
 ni kdy nenechávajte 
deti alebo zvieratá sami 
v miestnosti, v ktorej horia 
sviečky. 

V  prípade vzniku po-
žiaru zatvorte rýchlo všet-
ky okná a dvere. Privolajte 
ihneď hasičov a do ich prí-
chodu sa pokúste uzatvoriť 
hlavný prívod plynu a od-
staviť elektrinu. 

(HAZZ)
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Pacientom pomôžu od bolesti 
modernými metódami

Algeziologická ambu-
lancia v Nemocnici AGEL 
Bánovce sa zaoberá lieč-
bou chronických bolestí 
rôzneho pôvodu. Vyšet-
renie v  tejto ambulancii 
z  dôvodu liečby bolesti 
odporúča odborný lekár 
a  pacient musí byť prís-
lušným odborným leká-
rom kompletne vyšetrený 
a  diagnosticky uzavretý. 
Akými diagnózami sa naj-
častejšie zaoberajú a aký-
mi metódami ich l iečia, 
sme sa spýtali lekárky 
MUDr. Anny Zelenákovej.

Ambulancia ordinu-
je v  pondelok a  v  stredu 
a počas týchto dvoch dní tu 
prejde rukami lekárov pri-
bližne 40 pacientov. Piatok 
majú vyhradený pre pacien-
tov, ktorí sú hospitalizova-
ní v  bánovskej nemocnici. 
„Najčastejšie chodia na am-
bulanciu pacienti s bolesťa-
mi chrbta, kĺbov, bolesťami 
trojklaného nervu, bolesťami 
pri pásovom opare, a teda aj 
onkologický pacienti s  ná-
dorovou bolesťou. Detských 

pacientov prijímame tiež, 
no sú v  našej ambulancii 
výnimkou. Taktiež je výnim-
kou, keď nás pacient navští-
vi preventívne,“ vysvetľuje 
MUDr.  Anna Zelenáková, 
lekárka z  algeziologickej 
ambulancie a dodáva: „Naj-
častejšími diagnózami sú 
vertebrogénnyalgický syn-
dróm, lumboischiadický syn-
dróm, artralgie, poúrazové 
a  pooperačné stavy, fantó-
mové bolesti, komplexný re-
gionálny bolestivý syndróm, 
ischemické syndrómy dol-
ných končatín s bolesťou, po-
stherpetické neuralgie a  už 
spomínané nádorové bolesti 
všetkých modalít.“

Algeziologická ambu-
lancia Nemocnice AGEL 
Bánovce používa pri lieč-
be množstvo moderných 
metód. Patrí sem aj vákuo-
terapia, známa aj ako ban-
kovanie. Ako to funguje? 
„Banka sa priloží k telu tak, 
aby sa vytvoril podtlak, vsaje 
do  seba časť kože a podko-
žia, čo spôsobí okrem iného 
aj popraskanie drobných 

cievok, vznikne malý výron 
krvi aj lymfy, zvýši sa cirku-
lácia krvi a  prívod kyslíka 
do okolia. Následne nastane 
reakcia organizmu v mieste 
prisatia banky i v priamom 
okolí. Táto metóda slúži 
na odstránenie bolesti, uvoľ-
nenie stuhnutého svalstva 
a  odstránenie spazmov,“
opisuje MUDr.  Zelenáko-
vá. Ďalším typom liečby 
je prostredníctvom TENS, 
teda prístroja pre transku-
tánnu elektrickú nervovú 
stimuláciu. Funguje tak, 
že stimuláciou centrálnych 
inhibičných mechanizmov 
ovplyvňuje vnímanie bo-
lesti na  najvyššej úrovni. 
Slúži na elektroliečbu boles-
tivých stavov a najčastejšie 
sa využíva v  rámci nefar-
makologického ovplyvne-
nia bolesti, ale môže sa vy-
užiť aj na tlmenie svrbenia, 
ktoré obvykle sprevádza 
hojenie rán či popálenín. 
„V  ambulancii máme aj 
elektroterapeutický prístroj, 
ktorý sa využíva na perku-
tánnu alkalizáciu tkanív. 

Medzi účinkami dominuje 
relaxačný vplyv na  priečne 
pruhované a  hladké svaly, 
čím vyvolá najprv uvoľnenie 
a  zrelaxovanie kontraktúr 
kostrového svalstva, tým sa 
odstránia spazmy a kontrak-
túry. Vplyvom na  svalstvo 
ciev sa zlepší prekrvenie tka-
niva a  jeho výživy, skvalit-
není sa odtok lymfy, drenáž 
toxínov a  redukcia edémov 
a posledným krokom je nor-
malizácia tonusu hladkej 
svaloviny dutých orgánov,“
vysvetľuje lekárka. Novin-
kou je aj  aplikácia vstreba-
teľných biodermálnych nití, 
ktorá slúži na  nefarmako-
logickú liečbu bolestivých 
stavov a preťaženie pohybo-
vého aparátu, bolesti krčnej 
chrbtice, syndróm zmrznu-
tého ramena, kontraktúry, 
syndróm karpálneho tune-
la, postherptické neuralgie 
čiartralgie. Pacienti sa môžu 
do algeziologickej ambulan-
cie objednať na telefónnom 
čísle 038/7624161, príp. 
na recepcii 038/7624111.

 Martina Pavlíková



30. november 2020       Číslo 46

% 
zľava30

INZERCIA V NOVINÁCH
NAJ REKLAMA V REGIÓNE 

NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 602 422, noviny@kulturabn.sk k

NA CELOROČNÚ REKLAMUNA CELOROČNÚ REKLAMU
do 9000 domácnostído 9000 domácností

NEZÁVÄZNÉ INFO: 

www.kulturabn.sk8

regionálne noviny 
občanov mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

• Vydáva Mestské kultúrne stredisko, spol. s r.o., Ul. J. Matušku 766/19, 95701 Bánovce nad Bebravou, • IČO: 34103775 • e-mail: noviny@kulturabn.sk, telefón: 038/760 24 22, inzercia: 0948 602 422 •
Redakčná rada Bánovských novín: predseda – prednosta MsÚ Vladimír Vranka, podpredseda – šéfredaktorka Alena Borszéková, členovia – Mária Hajšová, Zuzana Janáčová, Ján Kšiňan, Júlia Brižeková 
a Miroslava Laciková • Športový redaktor: A. Jakubík • Uzávierka novín je v stredu. Redakcia si vyhradzuje právo výberu a úpravy doručených príspevkov. Obsah článkov prispievateľov a inzerátov sa ne-
musí zhodovať so stanoviskom redakcie. • grafika: Ing. V. Dúbravka • tlač: Petit Press, a.s., Bratislava • Registračné číslo EV3780/09 • ISSN 1338-7049

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

 Hľadám pani na výpomoc pri opatrovaní, aj dôchod-
kyňu. Tel. 0907 482 179.
 Hľadám prácu na 4 hodiny ako asistentka opatrovateľky 
alebo upratovačka. Tel. 0902 178 991. 
 Predaj brikiet a peliet na kúrenie. Tel. 0903 398 744.
 Predám 3-izbový byt v  BN (SEVER), 8. poschodie, 
po  kompletnej rekonštrukcii. Cena 86  500 eur. Tel. 
0949 171 917, 0911 204 831.
 Dám do  prenájmu 2-izbový byt v  BN. Byt je blízko 
centra, čiast. zariadený vo výbornom stave. Vhodný pre 
2 osoby. Tel. 0908 127 148.
 Predám staršiu funkčnú 223 l chladničku s mrazákom 
(61 l). Cena 55 eur. Tel. 0908 886 073.
 Predám pascu na líšky. Tel. 0949 282 417.
 Kvalitné ruské uhlie, doprava k  Vám domov. 
Tel. 0948 343 530.
 Predám sušené huby - dubáky aj lesnú zmes. 
Tel. 0918 373 690.

TEXTOVÁ INZERCIA Darujte 
krv
Národná transfúzna služ-
ba SR vyzýva  darcov krvi 
a  taktiež prvodarcov, kto-
rí disponujú potvrdením 
o  negatívnom výsledku 
RT-PCR testu alebo certi-
fikátom vydaným MZ SR 
s  negatívnym výsledkom 
antigénového testovania, 
aby neváhali, objednali sa 
na naše odberové pracovis-
ká a prišli darovať krv. Všet-
ky informácie sú na www.
ntssr.sk.  Zdroj: MZ SR


